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PROTOKÓŁ 
z XLIII sesji Rady Gminy Marciszów 
odbytej w dniu 30 grudnia 2013 roku 

w siedzibie Domu Kultury w Marciszowie   
 
Obecni zgodnie z listą obecności /zał-1/. 
Nieobecna radna Danuta Wojtas.  
Początek obrad godz. 13.00, zakończenie godz.14.35.  
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik,  
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
Radca prawny –  mecenas Robert Greb,  
radna Powiatu Maria Bych,  
radny Powiatu Zbigniew Bednarek, 
Janusz Chodasewicz - redaktor Tygodnika Regionalnego,  
kierownicy poszczególnych referatów, sołtysi. 
Obrady były nagrywane na dyktafon.   
Ad. 1 i 2. 
Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonał otwarcia obrad sesji              
i przywitał uczestników.  
Przewodniczący zapoznał z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
Porządek obrad sesji, przedstawia się następująco:  
 

1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLII sesji. 
5/ Informacja  Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Sprawozdanie z prac Rady Gminy Marciszów za 2013 rok  
7/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gmina Marciszów na lata 2014-2024 
8/ Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 2014-2024. 
b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2013. 
c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXX/163/12 Rady Gminy Marciszów z dnia 28 
grudnia 2012 r.   
d/ Wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb 
Ciechanowice, Sędzisław, Pastewnik  
e/ Ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ochotników biorących udział          
w akcjach ratowniczych.  
f/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Rady Gminy Marciszów nr XXVIII/156/2012         
z dnia 29.11.2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik.  
g/ wyrażenia zgody na odpłatne nabycie w zasób mienia Gminy Marciszów 
nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej. 
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9/ BUDŻET GMINY NA ROK 2014 
a/ przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 2014 wraz z uzasadnieniem Wójta 
Gminy. 
b/ Odczytanie opinii komisji i wniosków radnych. 
c/ odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2014. 
d/ przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. 
e/ dyskusja i głosowanie nad poprawkami do projektu uchwały budżetowej. 
f/ głosowanie nad projektem uchwały.    
10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy różne. 
12/ Zamknięcie obrad sesji. 
 
Do przedstawionego porządku uwag nie zgłoszono.  
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1i 2  do protokołu.  
 
Ad.4.  
Przyjęcie protokołu. 
Protokół z XLII sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.   
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował zebranych, że oprócz bieżących 
spraw i spotkań, to w okresie między sesjami zajmował się:  
- zbliżającą się sprawą przejęcia majątku WPWiK . Od momentu ogłoszenia wyroku                
i otrzymaniu uzasadnienia wykonane zostały wszystkie czynności w celu przejęcia 
wodociągów. Gmina wystąpiła do sądu w dwóch sprawach. Nie ma jeszcze wyznaczonych 
terminów rozprawy. 
- podpisane zostało porozumienie pomiędzy Dolnośląskim Zespołem Parków 
Krajobrazowym, Nadleśnictwem Kamienna Góra, Gminą Marciszów oraz dzierżawcą 
Kolorowych Jeziorek na temat zagospodarowania Kolorowych Jeziorek w ciągu dwóch lat  
oraz próby wybudowania wieży widokowej. W części koszty inwestycji poniósłby Zespół 
Parków, drewno na wykonanie wieży dałoby nadleśnictwo, a w całość inwestycji włącza się 
również dzierżawca.  
Porozumienie będzie dostępne w referatach Kultury, Turystyki i Sportu oraz  w dokumentach 
Rady Gminy.  
Porozumienie o współpracy stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
- brał udział przed świętami w opłatkach wigilijnych,  
- brał udział w zebraniu wiejskim w Nagórniku 
- zaproszony został na koncert Filharmonii Jeleniogórskiej, który odbył się w świetlicy 
wiejskiej w Ciechanowicach.  
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Ad.6. 
Sprawozdanie z prac Rady Gminy Marciszów za 2013 rok  
Sprawozdanie z prac Rady Gminy Marciszów za rok 2013 przedstawił zebranym 
Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Henryk Mazur. Poinformował o liczbie odbytych 
posiedzeń komisji i sesji, przedstawił skład Rady Gminy oraz wnioski, jakie radni 
wypracowali podczas posiedzeń komisji. Na zakończenie Przewodniczący Rady podziękował 
radnym za poważne podejście do wykonywanych obowiązków.   
Do przedstawionego sprawozdania radni nie wnieśli uwag.  
Sprawozdanie z prac Rady Gminy Marciszów za 2013 rok stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Ad.7. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gmina Marciszów na lata 2014-2024 
Z treścią opinii RIO w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 
2014-2024  zapoznała radnych Skarbnik Gminy Krystyna Magda. 
Do przedstawionej opinii uwag nie zgłoszono.  
 
Ad.8. 
Podjecie uchwał w sprawach: 
a/ uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 2014-2024. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2013. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur poprosił Skarbnik Gminy o przedstawienie 
treści projektu uchwały. 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda poprosiła radnych, aby w załączniku do budżetu, w pozycji 
750 dział „Administracja publiczna” rozdział 75023 - Urzędy gmin – par.4010 – 
wynagrodzenia osobowe pracowników z kwoty 30 000,00 poprawić  na kwotę 34 000,00        
i w par. 4300 – zakup usług pozostałych -  poprawić kwotę  304 000,00 zł. na kwotę 
300 000,00 zł.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.   
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 6 
do protokołu.  
c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXX/163/12 Rady Gminy Marciszów z dnia 28 
grudnia 2012 r.   
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treści projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 7 
do protokołu.  
d/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Ciechanowice 
Sędzisław, Pastewnik 
Zabierając głos Wójt Gminy poinformował radnych, że jest to projekt uchwały, który na jego 
prośbę został wycofany z porządku obrad na poprzedniej sesji. Poinformował również o tym, 
że sprawdzone zostały zapisy, które zabezpieczają interesy gminy. Chodziło o to, czy istnieje 
możliwość wcześniejszego wypowiedzenia umowy w przypadku sprzedaży działki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu 13 głosami „za”, oraz 1 głosem „przeciw” /radny Adam 
Ryżowski/  przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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e/ Ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ochotników biorących udział          
w akcjach ratowniczych.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Wójt Gminy poinformował radnych że wszyscy wójtowie podjęli decyzje o tym, żeby            
w całym powiecie te stawki ujednolicić i żeby nie było pretensji pomiędzy strażakami, że 
niejednokrotnie biorą udział w tych samych akcjach a stawki, jakie otrzymują są różne.   
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.   
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 9 
do protokołu. 
f/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Rady Gminy Marciszów nr XXVIII/156/2012          
z dnia 29.11.2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Wójt Gminy zabierając głos, poinformował, że wcześniej gmina podjęła próbę pomocy 
rodzinom wielodzietnym i Regionalna Izba Obrachunkowa uchyliła tą uchwałę, natomiast 
uchwała, która ma dzisiaj zostać podjęta jest już po konsultacji.  
Poza tym od nowego roku nie będą pobierane opłaty za wpłaty w kwocie 2,00 zł, co jest 
również obniżką dla mieszkańców, a od nowego roku będzie robiona analiza możliwości 
obniżenia cen za wywóz odpadów, problemem jest to, że prawdopodobnie trzeba byłoby 
zmieniać wszystkie deklaracje.  
Radna Zofia Siudak 
Zapytała czy kwota 72,00 złote w par.1 pkt.2 projektu uchwały dotyczy odpadów nie 
segregowanych i czy ta kwota będzie wpłacana do banku czy do urzędu.  
Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformował, że kwota 72,00 zł dotyczy odpadów nie segregowanych a 48,00 
zł. za odpady segregowane.  Gmina nie ma kasy, obsługę prowadzi Bank Spółdzielczy i od 
nowego roku nie będzie pobierana opłata.  
Skarbnik Gminy  
sprostowała wypowiedz Wójta, że jeżeli chodzi o opłaty bankowe za śmieci to nie mamy 
umowy z bankiem, dopiero w 2014 roku będzie przeprowadzony  przetarg na obsługę 
bankową i dopiero wtedy będzie można to zmienić, ale nie od 1 stycznia.  
Radny Adam Ryżowski  
Przytoczył treść projektu uchwały i zapytał jak rozumieć pojęcie gospodarstwa domowego.  
Maria Bych  
wyjaśniła radnemu, że gospodarstwo domowe jest w przypadku, kiedy wspólnie zamieszkuje 
się w danych pomieszczeniach, wspólnie prowadzi kuchnię i wspólnie dysponuje finansami.   
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.   
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 10 
do protokołu. 
g/ wyrażenia zgody na odpłatne nabycie w zasób mienia Gminy Marciszów 
nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treści projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 11 
do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
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Ad.9. 
BUDŻET GMINY NA ROK 2014 
a/ przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2014 wraz z uzasadnieniem 
Wójta Gminy. 
Treść projektu uchwały przedstawiła radnym Skarbnik Gminy Krystyna Magda. 
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha zabierając głos poinformował zebranych, że im 
więcej jest wydatków bieżących tym trudniej jest uchwalić budżet. Uważa budżet Gminy 
Marciszów na rok 2014 za optymalny i prosi o jego przyjęcie. Zdaje sobie sprawę, że nie 
udało się w nim zawrzeć wielu inwestycji, które należy wykonać i ma nadzieje, że znajdzie  
na nie dodatkowe środki.   
b/ Odczytanie opinii komisji i wniosków radnych. 
Przewodniczący wszystkich komisji pozytywnie zaopiniowali budżet gminy na rok 2014. 
 
c/ odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2014. 
Z treścią opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej zapoznała radnych  Skarbnik Gminy 
Krystyna Magda.  
Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
d/ przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. 
Wójt Gminy Marciszów podziękował komisjom za pozytywne zaopiniowanie budżetu. 
e/ dyskusja i głosowanie nad poprawkami do projektu uchwały budżetowej. 
Nie wystąpiły. 
f/ głosowanie nad projektem uchwały.    
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały budżetowej, co stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.  
Wójt Gminy podziękował radnym za przyjęcie budżetu. 
 
Ad.10. 
Interpelacje i zapytania radnych.  
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.11. 
Sprawy różne. 
 
Radny Adam Ryżowski sołtys wsi Wieściszowice  
Zwrócił się z prośbą do Wójta o poprawę drogi w Wieściszowicach i również o to, by nie 
zmarnować tych pieniędzy, jakie zostały przeznaczone na jej budowę. Podkreśla, że 
mieszkańcy robią co mogą, ale sami sobie nie poradzą.  
Radny Piotr Gwóźdź   
Powiedział do zebranych, że cieszy się że radni jednogłośnie przyjęli budżet, że wszyscy 
szukamy pieniędzy. Pomimo ciężkiej sytuacji  w budżecie  znalazło się  140 000,00 zł na 
budowę oświetlenia w Sędzisławiu. Zwraca uwagę, że w przyszłym roku budżet gminy straci 
ponad 206 000,00 zł. Kwota ta bierze się z subwencji na jednego ucznia. Z Sędzisławia 
chodzi 24 uczniów do gimnazjum ale tylko 18 do Marciszowa. Apeluje do radnych                       
z Sędzisławia, aby próbowali przekonać społeczeństwo, żeby dzieci z Sędzisławia chodziły 
do szkoły do Marciszowa, bo są to duże pieniądze dla gminy.    
Radny Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  
powiedział, że już wielokrotnie przekonywał rodziców, ale ich nastawienie jest takie, a nie 
inne. Nie wie czemu i w tym temacie nie ma wpływu na mieszkańców. 
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Wójt Gminy  
Powiedział, że do oświaty dopłaca 1 250 000,00 zł. Rodzic ma prawo wyboru, ale gdyby 
dzieci z Sędzisławia chodziły do szkoły do Marciszowa to gmina dopłacałaby do oświaty nie  
1 250 000,00  zł tylko 1 000 000,00 zł.  
Radny Dawid Chęciński  
Zapytał Wójta, czy na terenie gminy  podjęte są jakieś działania mające na celu wybudowanie 
wiatraków na terenie naszej gminy.   
Władysław Wróblewski sołtys wsi Domanów  
Poinformował Wójta, że w Domanowie niemal nie doszło do wypadku śmiertelnego               
z udziałem dzieci. Autokar zatrzymał się z dziećmi na przystanku, dzieci wyszły z autobusu                
i bezpośrednio weszły na jezdnię.  Jest przejście dla pieszych, ale oddalone od przystanku          
i dzieci z niego nie korzystają.   
Prosi, aby zwrócić się do instytucji, aby w tym miejscu zrobić przejście dla dzieci lub 
oznakowanie, informujące o tym, że w tym miejscu przechodzą dzieci wysiadające                  
z autobusu szkolnego.   
Wójt Gminy Stefan Zawierucha   
Powiedział, że bardzo dobrze zdaje sobie sprawę ile osób ginie podczas wysiadania                
z autobusu. Sam zwalnia prędkość przejeżdżając obok przystanku autobusowego bez względu 
czy ktoś wysiada czy nie. Wystąpi do instytucji i poczeka na odpowiedz, poprosi szkołę aby 
uświadomiła uczniów, poprosi policję o wzmożony nadzór, poprosi również panią dyrektor, 
aby wysłała pisma do rodziców  z informacją, żeby zwrócili uwagę na to, jak ich dzieci 
wysiadają z autobusu.   Na pewno nie zostawimy tego tak jak jest.  
Natomiast jeżeli chodzi o temat wiatraka to od paru lat trwa sprawa ewentualnego 
postawienia jednego wiatraka w Marciszowie (po lewej stronie jak się jedzie pod górę do 
Pustelnika).  
Komuś na tym zależy, żeby wyjść z zasady nic nie budować. Natomiast sytuacja wygląda tak, 
że jeżeli inwestor przebrnie procedury to zostanie wydana decyzja o warunkach zabudowy,       
i wtedy jej przeciwnicy oprotestują ją lub nie. Wójt nie może gminy narażać na podstawie 
nieprawdziwych informacji, że w gminie powstanie 25 wiatraków a jak tłumaczy ,                   
że powstanie ewentualnie jeden to dwie osoby nie słuchają argumentów. Jeżeli będzie 
sprzeciw to cała procedura administracyjna pójdzie do rozpatrzenia do odpowiednich 
organów.  
 Protest podpisały 4 osoby, są instytucje, które się tym zajmują, jeżeli pozytywnie zostanie 
zaopiniowane przez pracownika uprawnionego to zostanie wydana decyzja o warunkach 
zabudowy, a o tym to jak w każdej sytuacji, właściciele sąsiadujących nieruchomości będą 
powiadomieni  i będą mieli możliwość odwołania się do odpowiednich instytucji.   
Nie zostanie zrobione nic nie zgodnego z prawem.  
Radna Teresa Mospan 
W imieniu doktora Makasia chciałaby  złożyć na ręce pana Wójta, wszystkich radnych, 
sołtysów, pracowników i zaproszonych gości najserdeczniejsze życzenia na rok 2014.  
 
Ad.12. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 
14.35 dokonał jej zamknięcia. 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Henryk Mazur 
 
 


